
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 12.10.2023 

 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 5. poschodí  

č. dverí 512 

 

Prítomní: Gréta Gregorová, Juraj Valocsay, Mgr. Natália Podhorná, Jakub Kuruc, Mgr. Mária 

Riganová, RNDr. Andrej Machlica, PhD., Ing. arch. Elena Pätoprstá, Mgr. Ján Kaľavský (od 

17:14), Mgr. Michal Sabo 

Ospravedlnení: Ing. Lenka Milincká, Ing. Samuel Bezák 

Neprítomní: - 

Hostia: Ing. Miriam Kamhiyehová, Daniela Gáliková 

Trvanie: od 17:00 do 18:15 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mestskej časti Bratislava-

Petržalka 2029 (p. Gáliková) 

3. Návrh na nájom nebytového priestoru na  ........ ( náhradný priestor za Medveďovej 21)  

pre OZ Presadíme, ako prípad hodný osobitného zreteľa 

4. Návrh na nájom nebytového priestoru na  ........ (náhradný priestor za Medveďovej 21)  

pre Vodník, s.r.o., ako prípad hodný osobitného zreteľa 

5. Stanovisko mestskej časti Bratislava-Petržalka k Návrhu všeobecne záväzného 

nariadenia hlavného mesta SR Bratislavy o miestnom poplatku za komunálne odpady a 

drobné stavebné odpady na území hlavného mesta SR (p. Kamhiyehová, p. Grečová) 

6. Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Predsedníčka komisie životného prostredia a verejného poriadku Ing. Lenka Milincká sa 

ospravedlnila, že sa nebude môcť zasadnutia zúčastniť. Komisiu preto bude viesť jej 

podpredseda Mgr. Michal Sabo, ktorý privítal všetkých účastníkov a komisia začala zasadnutie. 

 

 

 



BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Podpredseda Michal Sabo predstavil členom komisie jednotlivé body programu a spýtal sa 

členov komisie, či súhlasia s bodmi programu alebo chcú niečo doplniť. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 8 

Za: 8 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

BOD 2 – Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mestskej časti Bratislava-

Petržalka 2029 

Pani Daniela Gáliková predstavila členom komisie materiál ohľadom Programu hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja mestskej časti Bratislava – Petržalke pre rok 2029. Materiál je už 

odprezentovaný všetkým komisiám aj verejnosti a je prichystaný na schválenie. Mestská časť si 

materiál pripravila sama vo svojej vlastnej réžii. Pani Gáliková vysvetlila, že životné prostredie 

je v PHSR zastúpené hlavne témou energetickej hospodárnosti a vodozádržných opatrení. 

Akčný plán začína rokmi 2023 -  2024. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pani Pätoprstá sa pýtala na zelenú strechu na športovej hale na Prokofievovej. Pani Gáliková 

odpovedala, že téma opravy haly sa práve otvára a je priestor na pripomienky, ale zelená strecha 

sa už nestihne zakomponovať do projektu pretože bol pripravený a schválený už dávnejšie. Pani 

Pätoprstá poďakovala za zapracovanie jej pripomienok do PHSR, hlavne ohľadom zelených 

striech. 

O 17:14 sa ku komisii pripojil p. Kaľavský. 

Pán Machlica sa pýtal na monitorovacie miesta pre meteorologické merania. Pani Gáliková 

odpovedala, že sa táto téma nachádza v PHSR v časti o digitalizácii. Ďalej dal pripomienku 

ohľadom vodozádržných opatrení, na ktoré by bolo vhodné myslieť do budúcnosti aj pri ďalších 

projektoch. Pani Gáliková vysvetlila, že je záujem spojazdniť a zlegalizovať studne na území 

Petržalky, ktoré však momentálne nie sú v dobrom stave. 

Členovia komisie poďakovali za množstvo práce a veľmi dobré spracovanie PHSR. 

 

Uznesenie č. 8/2023: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku odporúča Miestnemu zastupiteľstvu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka schváliť Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja mestskej časti Bratislava – Petržalka tak, ako bol predložený. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 



Za: 9 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 3 – Návrh na nájom nebytového priestoru na  ........ ( náhradný priestor za 

Medveďovej 21)  pre OZ Presadíme, ako prípad hodný osobitného zreteľa 

Bod 3 bol stiahnutý z rokovania komisie predkladateľom a nebude predmetom rokovania 

nadchádzajúceho MiZ. 

 

BOD 4 – Návrh na nájom nebytového priestoru na  ........ (náhradný priestor za 

Medveďovej 21)  pre Vodník, s.r.o., ako prípad hodný osobitného zreteľa 

Bod 4 bol stiahnutý z rokovania komisie predkladateľom a nebude predmetom rokovania 

nadchádzajúceho MiZ. 

 

BOD 5 – Stanovisko mestskej časti Bratislava-Petržalka k Návrhu všeobecne záväzného 

nariadenia hlavného mesta SR Bratislavy o miestnom poplatku za komunálne odpady a 

drobné stavebné odpady na území hlavného mesta SR 

Pani Miriam Kamhiyehová predstavila členom komisie materiál ohľadom stanoviska a 

pripomienok mestskej časti Bratislava - Petržalka k Návrhu všeobecne záväzného nariadenia 

hlavného mesta SR Bratislavy o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na území hlavného mesta SR. Termín na vyjadrenie majú mestské časti do 31.10. 

Vzhľadom na to, že MiZ v Petržalke je až 7.11., primátorovi hlavného mesta pôjde list s tým, že 

vyjadrenie MČ Petržalka bude doručené neskôr. Ďalej pani Kamhiyehová vysvetlila všetky 

zmeny, ktoré sa v návrhu nového znenia VZN nachádzajú. K materiálu pripojila aj prehľad 

poplatkov a ich porovnanie od roku 2012/2013. 

Prebehla diskusia 

 

Pani Pätoprstá sa pýtala, či sa jedná o návrh spoločnosti OLO, ktoré vie presne kde a ako zber 

odpadu prebieha a či sa s nimi ohľadom návrhu VZN komunikuje. Pani Kamhiyehová 

vysvetlila, že sa jedná o návrh hlavného mesta a OLO je len oprávnená osoba na nakladanie 

s odpadom. 

 

Pán Kuruc poďakoval za výborne pripravený materiál. 

 

Uznesenie č. 9/2023:  

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku odporúča Miestnemu zastupiteľstvu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka schváliť Stanovisko mestskej časti Bratislava – Petržalka k 

Návrhu všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta SR Bratislavy o miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území hlavného mesta SR tak, ako bolo 

predložené. 



 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 9 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

BOD 6 – Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Pani Kamhiyehová vysvetlila, že ohľadom doplnenia požiadavky o environmentálnych 

záťažiach požiadala znovu okresný úrad o informácie. Mestská časť ich poslancom poskytne, 

ale informácie nesmú byť odovzdávané tretím osobám, nakoľko niektoré sú spoplatnené. Pani 

Kamhiyehová preto požiadala poslancov, aby materiál ďalej neposkytovali. Informácie sú 

v súboroch s veľkým objemom dát, preto budú distribuované pravdepodobne cez službu 

Úschovňa. V Petržalke sa momentálne nenachádzajú závažné záťaže, rieši sa lokalita 

Kopčianska a Matadorka, ktorá nie je tak vážna ako sa pôvodne predpokladalo. 

 

Členovia komisie zobrali požiadavku ohľadom neposunutia informácií tretím osobám na 

vedomie. 

 

Ďalej pani Kamhiyehová podala informácie ohľadom injektáže inváznych drevín. Injektáž bola 

hradená z vlastného rozpočtu MČ a čiastočne z výnosu z náhrady za výrub drevín. Vykonáva sa 

prostriedkom Roundup, ktorý je ako jediný v SR povolený na injektáž vo verejnej zeleni. 

Zároveň bola na envirofond podaná žiadosť ohľadom udržiavania biodiverzity v súvislosti 

s odstraňovaním inváznych drevín. 

 

Pán Kaľavský sa pýtal aj na iné invázne rastliny ako pajasene – čo s nimi, pretože sa nemôžu 

injektovať. Pani Kamhiyehová odpovedala, že MČ musí postupovať podľa vyhlášky, a ostatné 

druhy je potrebné najskôr inventarizovať. 

 

Pani Pätoprstá sa pýtala na nebezpečnejší druh (samičie jedince pajaseňa), či nie je vhodné 

sústrediť sa práve na tieto jedince. Pani Kamhiyehová vysvetlila, že v zákone nie je určené, ktoré 

jedince sa musia riešiť prednostne, podľa zákona je nutné odstraňovať všetky. 

 

Pán Machlica sa pýtal na mapovanie inváznych drevín. Pani Kamhiyehová odpovedala, že sú 

zmapované (konkrétne druh pajaseň) v podkladoch GIS a postupne sa zmapujú aj ďalšie druhy. 

Ďalej sa pýtal na výstup z materiálov ohľadom enviro záťaží, ako MČ plánuje ďalej s nimi 

pracovať. Pani Kamhiyehová vysvetlila, že od nového roka sa MČ bude vyjadrovať 

k investičným zámerom a aj v rámci posudzovania EIA, v ktorých bude prihliadať na blízkosť 

enviro záťaží a túto skutočnosť uvedie v pripomienkach v záväznom stanovisku. Zároveň bude 

MČ kontrolovať, či je zámer v súlade s územno-plánovacou dokumentáciou. 

 

Členovia komisie navrhujú predsedníčke pani Milinckej riešiť účasť pána Bezáka v komisii, 

nakoľko sa nezúčastnil už posledných troch zasadnutí komisie. 

 

Pani Riganová navrhla riešiť rybárov v letných mesiacoch pri Draždiaku, nakoľko bývajú 

agresívni a vhadzujú do vody rôzny materiál. Ostatní členovia komisie jej vysvetlili, že to nie je 

možné pretože Draždiak je oficiálny rybársky revír. Teoreticky je možné osloviť rybársky zväz. 



 

Členovia komisie spomenuli problém ohľadom záhradkárskej osady pri Malom Draždiaku 

a vypúšťania odpadov do vody. Žiadajú o oslovenie stavebného úradu, či robí kontrolu vývozu 

splaškov v oblasti Malého Draždiaku. Zároveň žiadajú o účasť pracovníka stavebného úradu 

a podanie informácií na najbližšom zasadnutí komisie. 

 

Na záver poďakoval podpredseda komisie Mgr. Michal Sabo všetkým členom komisie a hosťom 

za účasť. 

 

 

 

 

Mgr. Michal Sabo 

podpredseda komisie, v.r. 

Zapísané dňa 12.10.2023 

Zapísala: Bc. Zuzana Brzová 


